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Αθήνα, 22 Μαΐου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς  τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: Αποκλεισμός υφιστάμενων μελισσοκόμων από τις νέες προκηρύ-
ξεις της Δράσης 11 «Βιολογικές Καλλιέργειες» του Στρατηγικού Σχεδίου 

της ΚΑΠ 2023–2027 
 

 
Σύμφωνα με πρόσφατα δημοσιεύματα και ανακοινώσεις συλλόγων του κλάδου, 
έντονη αναστάτωση επικρατεί μεταξύ των μελισσοκόμων σχετικά με τους όρους 
επιλεξιμότητας που περιλαμβάνει η νέα προκήρυξη της Δράσης 11 “Βιολογικές 
Καλλιέργειες” του Στρατηγικού Σχεδίου της ΚΑΠ 2023–2027, και ειδικότερα ό-
σον αφορά την ενότητα της βιολογικής μελισσοκομίας. 
 
Συγκεκριμένα: 
        •    Η Δράση 1 απευθύνεται αποκλειστικά σε όσους δεν ασκούν ήδη βιο-
λογική μελισσοκομία, αποκλείοντας έτσι τους υφιστάμενους παραγωγούς που 
συμμετείχαν σε παλαιότερες προκηρύξεις και επένδυσαν διαχρονικά σε υπο-
δομές και πιστοποίηση. 
        •    Η Δράση 2 (Διατήρηση) απευθύνεται σε παραγωγούς που έχουν εντα-
χθεί στο σύστημα ελέγχου για τη βιολογική γεωργία, σύμφωνα με τον Κανονι-
σμό (ΕΕ) 2018/848, και διαθέτουν ενεργή σύμβαση με Φορέα Πιστοποίησης 
από την 1η Ιανουαρίου 2023 και πριν. 
 
Ωστόσο, με τις παραπάνω προϋποθέσεις, αποκλείονται χιλιάδες παραγωγοί 
που είχαν ενταχθεί στο προηγούμενο πρόγραμμα και επέλεξαν να συνεχίσουν 
τη δραστηριότητά τους ως βιοκαλλιεργητές, χωρίς όμως να έχουν ανανεώσει 
σύμβαση πριν την ανωτέρω ημερομηνία. 
 
Η επιλογή αυτή δημιουργεί πλήγμα στη συνέχεια του προγράμματος, υπονο-
μεύει την εμπιστοσύνη των παραγωγών στο θεσμικό πλαίσιο και ακυρώνει στην 
πράξη τη συμβολή της βιολογικής μελισσοκομίας στην αειφορία και τη διατρο-
φική επάρκεια. 
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Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1. Για ποιο λόγο εξαιρούνται οι υφιστάμενοι βιοκαλλιεργητές 
μελισσοκόμοι την νέα προκήρυξη της Δράσης 11; 
2.      Προτίθεται το Υπουργείο να επανεξετάσει άμεσα τα κριτήρια 
επιλεξιμότητας, ώστε να ενταχθούν και οι ενεργοί παραγωγοί που 
συνεχίζουν βιολογικά αλλά δεν εμπίπτουν στις νέες προϋποθέσεις; 
3.      Υπάρχει πρόβλεψη αύξησης του διαθέσιμου προϋπολογισμού της 
Δράσης 11, ώστε να καλυφθεί το αυξημένο ενδιαφέρον και να στηριχθεί 
ουσιαστικά ο κλάδος της βιολογικής μελισσοκομίας; 

 
            Ο ερωτών βουλευτής 
 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

 




